
 

 

INFORMACJA 

o posiedzeniu Komisji Środowiska 

nr posiedzenia: 90 

data posiedzenia: 30 stycznia 2018 r. 
 

 

Porządek posiedzenia: 

 1. Informacja Najwyższej Izby Kontroli o wynikach kontroli „Działania Inspekcji Ochrony 

Środowiska na rzecz poprawy jakości wód w rzekach”. 

 

Posiedzeniu przewodniczył: 

 przewodniczący komisji Zdzisław Pupa. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie komisji: 

Maciej Łuczak, Zdzisław Pupa, Jadwiga Rotnicka, Jerzy Wcisła, Alicja Zając,  

 
goście, m.in.: 

główny inspektor ochrony środowiska Marek Haliniak ze współpracownikami, 

Najwyższa Izba Kontroli: 

dyrektor Departamentu Środowiska Anna Krzywicka ze współpracownikami, 

Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie”: 

dyrektor Departamentu Zarządzania Środowiskiem Wodnym Przemysław Gruszecki, 

Ministerstwo Środowiska: 

naczelnik wydziału w Departamencie Zarządzania Środowiskiem Magdalena Cheda, 

Polska Izba Gospodarcza „Ekorozwój”: 

wiceprezes zarządu Andrzej Jasiński, 

ekspert Komisji Środowiska prof. Marek Gromiec. 

 

 

 

Ad 1. 
 

 Informację o wynikach kontroli działań Inspekcji Ochrony Środowiska na rzecz poprawy 

jakości wód w rzekach przedstawiła dyrektor Departamentu Środowiska w NIK Anna 

Krzywicka. 

Celem kontroli, przeprowadzonej w latach 2013–2016, była ocena prawidłowości 

i skuteczności działań Inspekcji Ochrony Środowiska dla poprawy jakości wód w rzekach. NIK 

oceniła negatywnie m.in. działania inspekcji w zakresie programowania i finansowania 

monitoringu rzek oraz kontroli podmiotów zarządzających oczyszczalniami ścieków, a także 

zwróciła uwagę na brak jednolitego charakteru pomiarów prowadzonych przez jednostki 

inspekcji. W wyniku przeprowadzonej kontroli NIK wystosowała wnioski pokontrolne do 

ministra środowiska, prezesa Krajowego Zarządu Gospodarki Wodnej, wojewodów, 

wojewódzkich inspektoratów ochrony środowiska oraz zarządów wojewódzkich funduszy 



 

 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 

Nad informacją przeprowadzono dyskusję. 

Główny inspektor ochrony środowiska Marek Haliniak ustosunkował się do przedstawionych 

zarzutów i wskazał przyczyny powstałych problemów. Senatorowie zwrócili uwagę na 

potrzebę rozważenie możliwości „odzespolenia” służb inspekcji. 1 stycznia 1999 r. wraz 

z wejściem w życie reformy administracyjnej kraju Inspekcja Ochrony Środowiska włączona 

została w skład służb, inspekcji i straży zespolonych z wojewodą. Takie usytuowanie inspekcji 

w strukturach administracyjnych nie wydaje się korzystne dla jej działalności. 

 

Opracowano w BPS 

 


